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                                                P R O T O K Ó Ł    Nr  XIII / 16 

  z  sesji Rady Gminy Czernice Borowe , odbytej w dniu   25  lutego   2016  r 

   w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Czernicach Borowych . 
                                                                   

Posiedzenie  rozpoczęto o godz. 10-tej , zakończono o godz. 13 – tej  . 

 

Na stan radnych – 15 , obecnych było 13  w/g załączonej listy obecności. 

 

W obradach udział wzięli :  Skarbnik Gminny  , Sekretarz Gminy   i  sołtysi . 

    

 Ad. pkt. 1 

 

         Przewodniczący Rady Gminy   - Pan Jacek Bartołd  otworzył sesję , powitał 

zebranych  . 

 

 Ad . pkt. 2 

 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy do otrzymanego porządku obrad macie państwo  

propozycje czy uwagi. 

 

Radny  Rutkowski Jarosław -  zgłaszam wniosek  o wykreślenie  pkt. 9  z porządku obrad  

odnośnie  likwidacji Szkoły Podstawowej w Rostkowie - ze względu na to  , że minister 

oświaty  zapowiada zmiany konkretne w oświacie  odnośnie likwidacji gimnazjów . Jest 

prośba ministra oświaty odnośnie wspierania i nie zamykania małych szkół . 

Podkreślam  , że  jest to wypracowane  na komisjach w dniu 22 luty br. , jest to wniosek 

wszystkich komisji  , które miały posiedzenie w tym dniu . 

 

Wójt  - chciałbym  poprosić  o włączenie do porządku obrad   nowego punktu , 

proponuję  w pkt. 9  w to miejsce wprowadzić  - podjęcie uchwały w sprawie 

 przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowej taryfy za zbiorowe odprowadzanie 

ścieków . Na komisjach tego nie dyskutowaliśmy . Ustawowy  czas  na weryfikację  i 

wprowadzenie nowej taryfy  lub  przedłużenie  starej uchwały   jest  do końca  marca . 

Z kalkulacji  którą  zrobiliśmy  wynika , że   po odliczeniu kosztów , tą  kwotę  

skalkulowaliśmy  i  nie zachodzi uzasadnienie zmiany tej  taryfy . Proszę  o akceptację  

tego punktu i podjęcie takiej uchwały . 

 

Przewodniczący  poinformował  , że mamy  do przegłosowania dwa  wnioski  i poddam 

pod  głosowanie w kolejności zgłaszania . 

Pierwszy wniosek  dotyczący   wykreślenia pkt. 9 z porządku w nazwie „ podjecie 

uchwały  w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Św. Stanisława  Kostki 

w Rostkowie „ 

                                                                    Przewodniczący   poddał pod głosowanie 

                                                                     wniosek  radnego : 

                                                                       za......................................... - 13 

                                                                       przeciw................................ -   0 

                                                                       wstrzymało się.................... -   0 

 

  Rada Gminy  jednogłośnie  opowiedziała się za wnioskiem  radnego .    

 

Przewodniczący  poinformował ,  że głosować teraz  będziemy wniosek Wójta  i 
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proponuję przyjęcie wniosku w pkt. 9  w nazwie „ podjęcie uchwały  w sprawie  

przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowej taryfy za zbiorowe odprowadzanie 

ścieków . „ 

 

                                                                    Przewodniczący   poddał pod głosowanie 

                                                                     wniosek  Wójta  : 

                                                                       za......................................... - 13 

                                                                       przeciw................................ -   0 

                                                                       wstrzymało się.................... -   0 

 

  Rada Gminy  jednogłośnie  opowiedziała się za wnioskiem  Wójta .    

 

 

     Przewodniczący  obrad przedstawił proponowany porządek obrad ,   który   po 

zmianie przedstawia się następująco : 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

2. Porządek obrad  . 

 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej  XII  sesji Rady Gminy. 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2016-2036. 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 130/XII/15 Rady Gminy 

Czernice Borowe z dnia 22 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia uchwały 

budżetowej na 2016 rok. 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie 

, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków . 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia  „ Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Czernice Borowe w 2016 r. „ 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia  Strategii Rozwoju Gminy Czernice  

Borowe na lata 2016 – 2024 . 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowej 

taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków . 

 

10. Przyjęcie  sprawozdania z działalności Gminnego Centrum Informacji w 

Czernicach Borowych za 2015 rok . 

 

11. Przyjęcie  sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Czernicach Borowych za 2015 rok. 

 

12. Przyjęcie  sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Czernicach Borowych za 2015 rok. 
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13. Przyjęcie sprawozdania z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego za 2015 rok. 

 

14. Przedstawienie  sprawozdania za 2015 rok z wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 

prowadzonych przez  jednostki samorządu  terytorialnego . 

15. Interpelacje radnych złożone na piśmie . 

16. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej  Wójta Gminy . 

17. Wolne wnioski i zapytania . 

18. Zakończenie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady   -   na podstawie listy obecności stwierdzam  quorum  władne do 

podejmowania prawomocnych uchwał .     

 

                                                                     Przewodniczący  poddał pod 

                                                                           głosowanie  porządek obrad ze zmianami : 

                                                                              za................................... - 13 

                                                                              przeciw.........................  -  0 

                                                                              wstrzymało się.............  -  0 

 

Porządek obrad został jednogłośnie przyjęty .    

 

Radny Nosarzewski  -  mam  uwagę  natury  technicznej  , chciałbym  dopytać  panią  

prawnik – czy  fakt  , że  stwierdził pan prawomocność  obrad po przegłosowaniu  

wniosków nie wpłynie na  ich ważność  , bo jako  pkt. 1  jest  otwarcie  sesji i stwierdzenie 

prawomocności obrad . 

 

Pani Bożena Zembrzuska  - radca prawny  odpowiedziała  , że nie  . To jest   tylko  

stwierdzenie stanu  faktycznego . Przecież  wszyscy wiedzą  , że obrady są prawomocne  

bo jest kworum . 

 

Radny  Nosarzewski  Witold – wiemy dopiero jak przewodniczący stwierdzi , bo my nie 

mamy takich uprawnień  . 

 

Pani Bożena Zembrzuska   -  stwierdziła    , że  nie ma wpływu  na przebieg 

prawomocności  obrad.   

 

 Radny  Nosarzewski  Witold  -  ja się  z tym  nie zgadzam  , ale przyjmuję . 

                     

Ad. pkt. 3 

 

                        Przewodniczący Rady  poinformował   , że  w tym punkcie porządku 

obrad przewidziane jest  przyjęcie  protokółu z poprzedniej XII sesji  Rady Gminy . 

 

Dyskusja : 

 

Radny Nosarzewski Witold  -  ja  w związku  z tym   , że państwo   nie dbacie o jakość  

zapisywanych protokołów  i  zgodność z rzeczywistością  , mam  uwagi . Mam  wniosek  

o zmianę  tego protokołu  . Na  samym  początku na str. 2 odnośnie pkt. 3   po słowie  

dyskusja  : _ chciałbym wprowadzić   tekst rzeczywisty , cytuję tak jak  to powinno 

wyglądać . 

„  na str. 8 protokołu  chciałbym słowo oszukać  zamienić  na słowo  domówić  . Mnie się 

wydaje  , że zaszło nieporozumienie . 
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Przewodniczący  Rady - zapytał  to znaczy  pan  zmienia wypowiedź pana radnego 

Trzcińskiego  ? 

 

Radny Nosarzewski Witold -  nie ,  ja nie zmieniam  wypowiedzi , ja  ją przywracam do 

rzeczywistego  stanu.  Na poprzedniej  sesji  pan przewodniczący jest zakłopotany , bo  

na poprzedniej sesji  właśnie  mieliśmy doczynienia  ze zmianą  treści wypowiedzi ,a tu 

będzie przywrócenie do faktycznej  . 

 

Przewodniczący Rady  - nie jestem  zakłopotany tylko w treści wypowiedzi pana radnego 

Trzcińskiego jakby miał . 

 

Radny Trzciński  Ryszard  -  tak jest . Jakbym ja zgłosił te  uwagi . 

 

Przewodniczący  Rady - przyzna Pan  , że te słowa  które padają  to  są  z ust 

wypowiadane  pana radnego   Trzcińskiego , dlatego pytam . 

 

Radny  Trzciński  Ryszard  - może  popełniliśmy  błąd bo  należało  to odsłuchać . 

Szanowni  państwo  ja to sobie przypomniałem  i tam  nie  było słowa  oszukać  tylko  

słowo – poszukać . Zabrakło  jednej  literki „ p” . Nie wiem , jeśli pan Nosarzewski 

odsłuchał  to na pewno tak było . Bo ja to sobie przypomniałem  , ale po czasie . 

 

Radny Nosarzewski Witold  - muszę państwa  zmartwić  , ale ja znam  dokładną relację 

i tu chciałbym przedstawić . To  co ja w tej chwili chcę  wprowadzić  do protokołu , to są  

faktyczne  słowa które padły . Jeżeli  macie państwo   wątpliwości , proszę  o odsłuchanie  

i sprawdzenie . 

 

Przewodniczący  Rady – w tej chwili  to co pan  proponuję to tak  - jest słowo   domówić  

zamienić  na słowo domówić   , to  dalej  ten zapis  nie ma  sensu 

 

Radny Nosarzewski Witold  - przepraszam  czego pan przewodniczący nie  rozumie . 

 

Przewodniczący  Rady – no bo  w  tym zapisie na str.8  protokołu ma pan zapis   słowo 

„ oszukać „  dokonuje    zamienić  na słowo  „ domówić „ Czyli to zostało zrobione . 

 

Radny Nosarzewski Witold  -  dobrze ja  proponuję  ciąg  dalszy , to jest całość . Skoro  

z tym słowem pan przewodniczący  się zgadza  to nie ma  sporu , ale ja mam dalszą część 

. 

Od słowa  oszukać  zamienić na słowo domówić  .  Mnie się  wydaje  , że zaszło 

nieporozumienie  . Ja  może odczytam  całą  tą  wypowiedź .  Jeżeli pan  przewodniczący 

ma  wątpliwości   więc  wnoszę o odsłuchanie tego fragmentu . 

 

Przewodniczący Rady  - ja sobie nie przypominam , żeby na poprzedniej sesji  była  

przytaczana cała dokładna wypowiedź . 

 

Radny Nosarzewski  Witold  - dziwne  , że pan przewodniczący  sobie w tej chwili  nie 

przypomina , ale na poprzedniej sesji  sobie  przypominał i zatwierdził . Wnoszę  jeszcze  

raz . Jeżeli pan przewodniczący  uznaje , że  to jest sprzeczne  z pańską wiedzą  , proszę  

odsłuchać  treść  , żeby rozwiać wątpliwości . 

 

Przewodniczący  Rady – proszę podyktować  do końca  tą  wypowiedź. Mnie się  wydaje  

, że zaszło nieporozumienie . 
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Radny Nosarzewski Witold  -  ja może odczytam  całą tą wypowiedź , żebyście państwo  

sobie przypomnieli  , uzmysłowili co ja  takiego mówiłem  . Radny  odczytał treść   z 

protokołu cytuję „ radny Trzciński Ryszard  w sierpniu czy we wrześniu br. 

 

Radny  Ryszard  Trzciński  - przepraszam  , że wchodzę  w słowo  p. Nosarzewskiego, ja 

bym proponował ,  ażeby pani protokolant dostarczyła protokół  Nr XI , bo to dotyczy  

mojej wypowiedzi . Na XII sesji  były zmiany . Trzeba dostarczyć protokół i przeczytać 

co tam  było zapisane  . Wówczas  to nam rozjaśni sytuację , bo tak to robi się 

zamieszanie . 

 

Przewodniczący  Rady -  teraz   odnosimy się  do wyjaśnień zawartych w protokole z XII 

sesji , ale  dotyczących XI sesji . Dlatego  konieczne  są  źródła . Zaczekamy . 

 

Radny  Nosarzewski  Witold – jeżeli  mogę  coś  dodać  to ja  ograniczam się wyłącznie 

do słów  , które  zostały wypowiedziane  na poprzedniej sesji , wyłącznie  , bo tego dotyczy  

ten  punkt programu obrad . Ja się nie posuwam do tego , żeby  poprawiać protokół  

dwie sesje wstecz , bo nie mam  do tego prawa . Mam  prawo zgłaszać  wnioski  do 

poprzedniej sesji  , do protokołu z poprzedniej sesji , bo on   jest zapisany niewłaściwie   

i dlatego wnoszę poprawki . 

 

Przewodniczący Rady –  dobrze   niech pan  odczyta panie radny  w tej chwili  , a później 

będziemy  jak wróci pani protokólant  wrócimy do tematu  , ażebyśmy wiedzieli o jakie  

uwagi chodzi . 

 

Radny  Nosarzewski Witold - to jest wypowiedź  p. Trzcińskiego z poprzedniej sesji  . Ja  

może odczytam całą tą wypowiedź  żebyście państwo sobie przypomnieli  , uzmysłowili 

co ja  takiego mówiłem . „ radny  Ryszard  Trzciński  w sierpniu czy we wrześniu br. 

Wójt  uczestniczył w naszym posiedzeniu komisji  i zwrócił się do komisji budżetowej z 

tym  , że  istnieje  możliwość  podjęcia tej  inwestycji . Powiedział  , że jest taka sytuacja  

. Możemy  zaryzykować domówić  , bo tu  jest słowo oszukać  , to dlatego nie było  słowa 

oszukać „ domówić „ wykonawcę  ze swoim  wkładem  , a my weźmiemy pożyczkę i w 

2016 roku otrzymamy zwrot . Na tamte  czasy p. Wójt  otrzymał  pełne poparcie komisji 

budżetowej . Sam  mówił  , że jest to dosyć  ryzykowne . Teraz  szkoła na ukończeniu . 

Kredyt weźmiemy do końca  roku  i zapłacimy  wykonawcy  i wystąpimy  z wnioskiem  

na 2016 rok. Być  może  całego miliona  nie  uzyskamy  , ale  może jakieś 80 – 90 % , a 

być  może  100 . Czyli   tutaj  tylko ten jeden  , że  domówić się  z wykonawcą . 

Na to p. Wójt  w tym momencie  się odzywa  - chyba tak  ,to znaczy  potwierdza wersję 

p. Trzcińskiego  . 

Później p. Trzciński  mówi    być  może  i mi się to wyrwało , nie wiem  bo by trzeba  było  

, ale  myślę że nie musimy  tego odtwarzać .   

Pan Przewodniczący  - dobrze  to w takim razie poprawimy, poprawię , nanoszę . 

Pan Trzciński  - na tej komisji chodziło nam , żeby znaleźć  wykonawcę ze swoim  

wkładem pieniężnym , który by to w jakiś  sposób  nam dofinansował , a my  wystąpimy  

o kredyt  i wówczas się rozliczymy .Taka  była  moja intencja . 

Pan Przewodniczący potem  mówi  dziękuję  bardzo  , poprawkę nanosimy .Czy  jeszcze  

ktoś z państwa radnych . Wtedy  ja zabrałem  głos  i powiedziałem  - ja chciałem  dopytać 

tylko  p. Trzcińskiego czy  rzeczywiście powiedział  to co jest napisane , czy teraz chce 

zmienić , bo ja mam  takie rożne odczucia na  ten temat . 

Pan  Trzciński  się  wypowiada na to  - jeśli  się prowadzi  rozmowy  to nikogo nie można 

oszukać . Myślę  , że tego słowa nie było .Tyle  mojej  uwagi do protokołu .Ten tekst 

wnoszę , żeby  wprowadzić  do protokołu , bo jest po prostu  zgodny  z rzeczywistością , 
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tak to się odbyło . Tytułem komentarza  mojego  rzeczywiście p. Trzciński użył  słowa 

oszukać  , nie doszukać  nie poszukać  tylko słowa oszukać . 

 

Radny Trzciński Ryszard  - w pierwszej wersji  było poszukać . 

 

Radny Nosarzewski Witold  - zapis  jest ewidentny , słychać bardzo wyraźnie   jest 

oszukać  . Ja  rozumiem  , że p. Trzciński czytając treść  protokołu czuł się niejako 

skonfundowany , że  użył niewłaściwego słowa . Wobec  tego właściwym  byłoby 

wyjaśnienie szanownej  radzie  państwu  zaistniałej sytuacji , że popełnił błąd , ale 

wysoce niewłaściwe  jest  poprawianie protokołu w sposób niezgodny z rzeczywistością 

. Po prostu  fałszerstwo , można to tak  nazwać . I dlatego mnie to niepokoi . Nie sam  

ten  fakt , że pan  użył tego  słowa , mógł się przejęzyczyć , ale samo to , że poprawiamy 

. Ja zgłaszam  uwagę . Pan. Trzciński tak naprawdę nie jest pewny tego  , bo mówi  że   

nie będziemy sprawdzać , może tak powiedziałem . Panowie  bezkrytycznie  to 

przyjmujecie  , zatwierdzacie   bez żadnej kontroli . Fakty są inne . 

 

Radny  Trzciński Ryszard -  poproszę  protokół Nr XI z  sesji  i tam jest zapisana  moja 

wypowiedź .  Prawdopodobnie zaszła pomyłka pod  tym względem , że  albo  nie 

dosłyszała pani odsłuchując  albo  ja może  źle  powiedziałem , że nie było słowo oszukać  

tylko słowo  poszukać .Na pewno  było  słowo poszukać , bo  chodziło  o to  żeby poszukać  

inwestora  z własnym  wkładem  , gdzie ten  inwestor wszedłby ze swoimi pieniążkami  i 

dopiero później  my bierzemy kredyt i spłacamy . Czyli tu być może  było moje 

przejęzyczenie  , że słowo poszukać  może  mi się pomyliło oszukać . I to jest cale  moje  

wyjaśnienie . Jeśli  naprawdę popełniłem błąd to wnoszę  o odsłuchanie tego  na koniec  

sesji  i wszystko. Nie   wiem bo ja tego nie słyszałem . Padło  pod  moim  adresem 

oskarżenie  i trzeba  to w jakiś sposób . 

 

Przewodniczący Rady – faktu   nie zmienia  , że protokół tamten  został już  przyjęty, 

tutaj te uwagi  które zgłosił  pan radny , znając  dokładność  , było odsłuchane  i jest to 

precyzyjny zapis  z taśmy  . 

 

Radny Nosarzewski Witold – słowo które  użył p. Trzciński  , no niestety panie 

Ryszardzie tak to było . 

 

Radny Ryszard Trzciński   - dopytał się radnego Nosarzewskiego czy naprawdę  było  

słowo oszukać . 

 

Radny  Nosarzewski Witold - tak na pewno ,  wielokrotnie sprawdzałem . Żeby  pan  

tego  nie podniósł to na to bym nie wpadł , ale pan podniósł i sprawdziłem  . Wie pan  , 

że mam  wszystkie nagrania  z sesji i sprawdzam . 

 

Radny  Ryszard  Trzciński   - może się przejęzyczyłem . 

Radny  Nosarzewski Witold  -  nie  mam   do tego uwag  tylko niepotrzebnie protokół . 

 

Przewodniczący  Rady –  ale teraz  finalnie czy zmienia ten pański zapis cokolwiek . 

 

Radny  Ryszard  Trzciński   - odczytał  swoją  wypowiedź  z  XI protokołu „ radny 

Ryszard Trzciński  - w sierpniu czy we wrześniu br. wójt  uczestniczył w naszym 

posiedzeniu komisji  i zwrócił się  do komisji budżetowej z tym , że  istnieje   możliwość  

podjęcia tej inwestycji . Powiedział   , że jest  taka sytuacja . Możemy  zaryzykować  

domówić  wykonawcę  ze swoim wkładem , a my weźmiemy pożyczkę i w 2016 roku 

otrzymamy  zwrot . Na tamte  czasy p. Wójt  otrzymał pełne poparcie  komisji „ 



                                                                   7 

 

Przewodniczący Rady – proponuję tak  , bo odzwierciedla  rozmowę z ostatniej sesji ten 

zapis , który podaje p. Nosarzewski . 

Radny Nosarzewski Witold  - nie  odzwierciedla  to jest wierny zapis . 

 

Przewodniczący  Rady – proponuję  , żeby  ten  zapis  wprowadzić  i zamknąć  dyskusję 

nad  tym  punktem  . 

 .                                                                                                                                                                                                                                                                        

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

                                        przyjęcie protokółu z uzupełnieniem 

                                        podanym przez radnego Nosarzewskiego   : 

                                                   za................................... -  12 

                                                   przeciw.........................  -    0 

                                                   wstrzymało się.............  -    0                                                                           

 

      Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół   z poprzedniej  XII sesji Rady Gminy . 

 

 

Ad. pkt. 4 

 

Przewodniczący  poinformował  . że w tym  punkcie porządku obrad przewidziane  jest 

podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2016-2036. 

Przewodniczący poinformował  , że  uchwała  analizowana  była na posiedzeniach 

komisji . 

 

Dyskusji  nie było . 

         

                                                                 Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                      i poddał pod głosowanie : 

                                                                       za......................................... - 11 

                                                                       przeciw................................ -   1 

                                                                       wstrzymało się.................... -   0 

 

       Rada Gminy większością głosów „za”  podjęła Uchwałę Nr  133/XIII/16 w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czernice Borowe 

na lata 2016-2036. 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

 Ad. pkt. 5 

  

        Przewodniczący  obrad poinformował , że w tym punkcie porządku obrad 

przewidziane jest podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr 130/XII/15 Rady 

Gminy Czernice Borowe z dnia 22 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia uchwały 

budżetowej na 2016 rok. 

Przewodniczący poinformował  , że  uchwala  analizowana  była na posiedzeniach 

komisji . 

 

     Dyskusja : 

Radny  Nosarzewski Witold –poprzednio  głosowałem przeciw i teraz również tak 

uczynię .  Uzasadnię dlaczego . Jest taki  punkt jak zwiększenie  wydatków na plan 

zagospodarowania przestrzennego  dotyczący fragmentów miejscowości Rostkowo, a 
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głównie ta  zmiana jest podyktowana potrzebą jakiegoś  inwestora tego  od budowy 

wiatraków . O tyle jest to w tej chwili nieuzasadnione , że jakieś  dwa dni temu do  sejmu  

wpłynął projekt uchwały w sprawie , który między innymi określi  odległości  od  

budynków mieszkalnych .W projekcie jest zapisane np. 10-cio krotność wysokości  całej  

budowli . Wiec  chociażby już to  założenie  wyklucza lokalizacje takich elektrowni  jak 

projektowanie między  innymi na działce w okolicach p. Stolarczyka. 

 Uważam  , że jest to bezzasadna zmiana . Ta  zmiana planu też  będzie wydatkiem 

zbędnym , niepotrzebnym , nieuzasadnionym .Chociażby  z tego  względu , a 

przynajmniej należałoby  zaczekać  na rozstrzygnięcie . 

 

Przewodniczący Rady  - jesteśmy  w trakcie  realizowania planu zagospodarowania . 

 

                                                                           Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                            i  poddał pod głosowanie : 

                                                                              za................................... - 11 

                                                                              przeciw.........................  -   1 

                                                                              wstrzymało się.............  -   0 

 

Rada Gminy większością głosów „za”    podjęła Uchwałę Nr 134/XIII/16  w sprawie  

zmiany uchwały Nr 130/XII/15 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 22 grudnia 2015 r. 

w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2016 rok. 

Uchwała  stanowi  załącznik do protokółu . 

 

 

Ad. pkt. 6 

 

                        Przewodniczący Rady  poinformował   , że  w tym punkcie porządku 

obrad przewidziane jest podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 

konserwatorskie , restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków . Uchwała  ta  omawiana była  na posiedzeniu komisji . 

 

Dyskusja : 

 

Radny Nosarzewski Witold – niestety znowu jestem jedyny , który ma wątpliwości  co 

do tej  inwestycji , ale od początku  uważam  , że  lokowanie pieniędzy  w dworku w 

Chojnowie  , obiecywanie nam przedsiębiorczości to już trwa  od  lat  nastu , bo 

obserwowałem i zapowiedzi pana wójta i  rożne prasowe artykuły i ciągle jest to samo 

.Ostatnio jest  taka zmiana , że mamy zamiar oddać  to w ręce prywatne ,  oddać w 

partnerstwie publiczno – prywatnym  tak to się nazywa . Z czym ja się nie zgadzam . 

Uważam  , że  gmina z tego  nie będzie miała żadnych korzyści . Jak widać ponosić 

konkretne nakłady . A że przy okazji    grupa mężczyzn  bawi się  w wojenkę to jest inna  

sprawa . Ale  uważam , że to nie powinno być  realizowane z pieniędzy publicznych . 

Mamy ważniejsze  potrzeby   jak chociażby wskazuje  na to strategia , ankieta która  

była w związku z opracowaniem  strategii przedstawiana . 

 

Przewodniczący Rady – dziwi  mnie tylko  , że dzisiaj pan  takie stanowisko  przedstawia 

. Tak jak  wszystkie materiały  omawialiśmy na wspólnym posiedzeniu komisji  i takiego 

zdania  nikt z nas  nie słyszał przy omawianiu tej uchwały . Ale to jest pana zdanie  , 

wysłuchaliśmy . 

 

Nosarzewski Witold  - skoro pan przewodniczący się dziwi  więc ja uzupełniam . Zależy 

mi na tym  , żeby   odmienne  zdanie docierało  również  do szerszego grona  ,bo zdaje  
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sobie   sprawę  , że w gronie  w jakim  spotykamy się na komisji  jestem jedyną  osobą  , 

która ma zdanie  cokolwiek odmienne. Tak  , że nie spodziewam  się  , ażeby to  wyszło 

kiedykolwiek  za obręb tegoż  gremium . 

 

Radny Trzciński Ryszard –  wydaje mi  się  , że pan  Nosarzewski   lubi tak  medialnie 

się pokazywać  zwłaszcza kiedy są media . To jest zdanie osobiste . Co do tej  uchwały   

komisja  budżetowa na posiedzeniu  w dniu  19  luty br. pozytywnie  zaopiniowała 

udzielenie dotacji celowej na  prace konserwatorskie , restauratorskie  i roboty  

budowlane przy zabytku  wpisanym do rejestru zabytków  w kwocie 76.720 złotych .  

Jest  to wymóg  zgodnie z ustawą , dlatego  komisja taką   opinię  wydała jednogłośnie i 

pozytywnie . 

 

Radny Nosarzewski Witold -  to , że  z nami  są  media  w żaden  sposób  nie obliguje 

mnie do tego  żebym  przestał  mówić  to co mnie  drażni . 

 

Przewodniczący Rady  -  ale  może to pan  mówić  również  na komisjach . Nam  było  

miło  słyszeć pańskie zdanie . 

 

 

                                                                Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                      i poddał pod głosowanie : 

                                                                       za......................................... -  11 

                                                                       przeciw................................ -   1 

                                                                       wstrzymało się.................... -   0 

 

      Rada Gminy większością głosów „za” podjęła Uchwałę Nr  135/XIII/16 w sprawie 

udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie , restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

                                            

Ad. pkt.7 

 

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w tym  

punkcie przewidziane  jest podjęcie uchwały w sprawie   przyjęcia  „ Programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Czernice Borowe w 2016 r. „ 

 

Dyskusji  nie było . 

                                                                Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                 i poddał pod głosowanie : 

                                                                       za......................................... - 12 

                                                                       przeciw................................ -   0 

                                                                       wstrzymało się.................... -   0 

 

       Rada Gminy jednogłośnie  podjęła Uchwałę Nr  136/XIII/16 w sprawie  przyjęcia  „ 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Czernice Borowe w 2016 r. „ 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

                            

             

Ad. pkt. 8 
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             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w tym  

punkcie przewidziane  jest podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia  Strategii Rozwoju 

Gminy Czernice  Borowe na lata 2016 – 2024 . 

 Przewodniczący Rady  -  strategia  gminy  jest to taki dokument , który  umożliwia  

później  na składanie  nam wniosków  do  różnych programów  i jeśli to wszystko się  

spina razem  ze strategią wyższych  szczebli  wówczas  takie  wnioski  są  wyżej 

punktowane  i jest większa  możliwość  pozyskania dofinansowania . Na  wspólnym 

posiedzeniu komisji  mieliście państwo przedstawioną tą strategię  w  formie   dość 

obrazowej ,  był  rzutnik   i pani  mówiła  dokładnie . Zapoznaliście  się . Czy  jeszcze do 

tej strategii jakieś państwa  są  zapytania  czy  uwagi . 

 

Dyskusja : 

 

Radny Nosarzewski Witold -  tak  jak pan przewodniczący stwierdził  przed  chwilą jest  

to  bardzo ważny dokument dla naszej  gminy . Muszę powiedzieć  , że  jestem 

rozczarowany  sposobem w jaki  on  powstał . Ja się spodziewałem , że  odbędą się 

konsultacje społeczne , odbyły się , a potem spodziewałem się  , że  będzie to jakoś 

przedstawione w  jakiejś takiej  formie  do dyskusji . A jak  wyglądało przedstawienie 

na komisji – przyszła pani  która jest współautorką  ,  bo  głównym autorem jest z racji 

stanowiska Wójt . Przedstawiono nam  gotowy  dokument  nawet bez obecności pana 

Wójta  przy tej prezentacji . Ja natomiast  spodziewałem się  , że będą przedstawione 

wyniki  ankiet , które  złożyli mieszkańcy . Mi się  wydaje , że  jest to materiał 

podstawowy i wyjściowy   i będą  przedstawione  jakieś propozycje  ze strony pana Wójta  

i wtedy Rada zbierze się  i załóżmy wybierze  które propozycje  są bardziej istotne  które 

mniej istotne , które Rada chciałaby widzieć w tej strategii . Tymczasem strategia  

powstała bez naszego najmniejszego udziału .Nikt nie wnosił  żadnych uwag tak 

naprawdę nie  było pola  do dyskusji . Ja sobie wyobrażam , że  byłyby przedstawione 

jakieś propozycje , sugestie i  że mielibyśmy  rzeczywisty  wpływ na kształt . Dostaliśmy 

gotowy dokument  , w identycznej postaci ten dokument jest na stronie internetowej i w 

tej postaci przetrwał do dzisiaj . Jeszcze na  jedną rzecz  chciałem  zwrócić uwagę  , co 

mnie  cieszy a co wynika  z ankiet mieszkańców . Pojawia się  jedna  rzecz  która 

szczególnie mnie dotyczy  z racji tej  , że  od kilku już lat że tak powiem  walczymy z 

wiatrakami  i ku mojemu zaskoczeniu pozytywnemu  ma to odzwierciedlenie w 

ankietach . Bo na przykład już  w odpowiedziach na pytanie co zrobić w pierwszej 

kolejności w pobliżu naszych miejscowości , jest  bardzo wysoko  bo na 5 miejscu zdaje 

się  jest nie co zrobić ale czego aby nie robić – jest  zrezygnować z wiatraków . Na 

przykład z kolei proszono o wskazanie dobrych stron zamieszkiwania w gminie Czernice 

Borowe  gdzieś tam na końcu , ale jest . Za dobrą  stronę uznano  , że brak jest  

elektrowni wiatrowych . To jest dla  mnie bardzo charakterystyczne i świadczy o  

stosunku społeczeństwa do tej sprawy . Złe strony życia  w gminie Czernice Borowe – 

na pierwszym miejscu wymieniano konflikty społeczne . Według mojego rozeznania 

konflikty społeczne  zaczęły się na terenie naszej gminy w momencie kiedy ja wystąpiłem  

nie wiem  3 lata temu  na sesji jako  widz  z tej ławki i przedstawiłem dwa dokumenty 

sygnowane przez p. Wójta na temat  dochodów  z wiatraków , po czy nastąpił anonim 

na mój temat . Od  wtedy zaczęły się konflikty . 

 

Przewodniczący  Rady  - nie wnikajmy za szeroko panie radny , proszę o kwintesencję . 

 

Radny Nosarzewski  Witold -  ale to jest  podstawa tych  konfliktów , ja to widzę 

wyraźnie . Do dzisiaj  spotykam się  z ludźmi i osią  konfliktów osią podziałów w 

społeczeństwie  naszej gminy są wiatraki . I zadziwiający  upór pana Wójta w trwaniu 

przy tej sprawie. W złych stronach również jest  wymienione  punkty społeczne a niżej  



                                                                   11 

plany  budowy . Także uważam  , że to bardzo mocno  siedzi  w społeczeństwie w 

mieszkańcach . Cieszę się , że we wnioskach nie ma nic  na temat  budowy elektrowni 

wiatrowych . Z tego powodu się cieszę . 

 

Przewodniczący Rady – dziękuję  bardzo . Znowu mnie pan  dziwi , bo na komisjach był 

pan zadowolony  z tego projektu przedstawionego . 

 

Radny  Nosarzewski Witold  - nie  było z kim rozmawiać   , nie  było autora . 

 

radny  Trzciński Ryszard – króciutko  chciałem się  odnieść   , że pan  Nosarzewski 

naprawdę lubi się popisywać z tego względu  , że  w obecności  komisji  chwalił jak to 

wszystko pięknie wygląda i  jeszcze  chciał podpisy pomysłodawców  czy wykonawców  

i był  bardzo zadowolony . Ale myślę  , że państwo  nie będziecie  o bzdurach pisać o 

których p. Nosarzewski  wymyśla  , bo na komisji  ma inne zdanie  , na sesji ma inne 

zdanie . Także  myślę  , że mamy media mądre niezależne i napiszecie  to dosyć w miarę  

rozsądnie . 

 

Wójt  -  kilka  słów  w ramach komentarza do tej strategii .  Jak przypominacie  sobie  

na ostatniej czy przez dwie kolejne  sesje  prosiłem  przypominałem oddajcie  ankiety , 

bo to dla nas  jest dokument źródłowy  , chociaż ich wpływ do gminy  był różny. Nie 

ulega wątpliwości , że  ten dokument jako  strategiczny jest nam bardzo  potrzebny , w 

ślad  uzasadnienia to co pan przewodniczący powiedział  - składanych projektów więc 

chcemy go i proszę o jego uchwalenie . Natomiast  na każdym etapie  można  go zmienić 

poprawiać dopisywać uzupełniać  jeżeli sesji będzie  taka wola  można  wnieść  takie 

zapisy  po konsultacjach  , bo taka jest jej  istota . Nie chodzi o to żeby  coś tam dopisywać  

bo komuś coś się przyśniło . Druga  rzecz  pochwalę się , że rzeczywiście  autorem tej 

strategii jest niewątpliwie zespół pracujący przy   Wójcie  bo inaczej być nie może  czyli 

trzech pracowników : pani Bogusia , pani Justyna i pani Ania . Mój udział w tym  był  

taki  , że czuwałem  nad  tym  , ażeby nie  było rażących istotnych  rozbieżności . 

Natomiast pracując przez ileś lat na tym stanowisku  to tą  diagnozę wydaje się  jakąś 

tam  mamy , również  wydaje się  że miarodajną . Co do jednego pana  zapewniam  . Pan 

od  dłuższego czasu stworzył jakiś egocentryczny świat  , że  wszystko wokół pana 

powinno się kręcić .  Zapewniam pana  , że  konflikty społeczne w tej gminie są cały czas 

. Pan  może  ich  nawet nie widział .Odkąd  zostałem wójtem 

ludzie przychodzili z bardzo trudnymi sprawami , które trzeba   było rozwiązywać 

.Może jakaś eskalacja  nastąpiła przy okazji wiatraków . Sądzę  , że tak . Ale to tylko 

jest drobny  wycinek tego wszystkiego . Panu się wydaje  , że  to pan spowodował 

wystąpieniem . U nas  jest zróżnicowana grupa mieszkańców . Są  duże dysproporcje od 

samego początku i w dochodach i w bezrobociu i  w patologiach . Cieszę się , że przez te 

kilkanaście lat , że nasza gmina  jest bezpieczna  gminą  . Natomiast  problemy  

bezrobocia i  społeczne  występują  bardzo mocno i  niestety  jesteśmy w czołówce gmin 

powiatu przasnyskiego .Wiec to nie jest tak jak pan  mówi . 

 

Przewodniczący  Rady – proszę na temat strategii . Ja  bym chciał  merytoryczną  

rozmowę na temat strategii   . 

 

Radny  Nosarzewski Witold -  ja chciałbym się odnieść do wypowiedzi  pana Wójta  . 

Mam  prawo .Konflikty są wyolbrzymione  , to nie są  moje konflikty . Ja nie miałem  na  

uwadze  konfliktów  lokalnych . Uważam  , że  ten konflikt jest ogólnospołeczny na 

terenie naszej gminy .On jest potężny . Podzielił społeczeństwo na dwa obozy . Ja to 

miałem  na myśli . Ja nie twierdzę   , że nie było żadnych konfliktów .Uważam , że ten 

jest  najpoważniejszy  i właśnie z tego względu , że dotyczy  całej społeczności i to jest 
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jeden  temat który  został wywołany  w konkretnym czasie nie przeze mnie .  Ja jestem 

ofiarą tego tak naprawdę . Dlatego to podkreślam  , że tu  nie jest  jakiś lokalny w 

miejscowości tylko  szeroki konflikt  z terenu całej gminy  . 

 

Przewodniczący Rady  poprosił  o  wypowiedzi  konkretnie na temat strategii . 

 

Wójt -   na pewno to nie jest dodrukowane . Poprosiłem  w uchwalanej strategii  o 

uszczegółowienie zapisów wymieniając tam gdzie mamy drogi planowane między 

innymi  na które już  złożyliśmy wnioski . Czyli krótko  mówiąc : Chojnowo , Obrębiec 

, Kosmowo , Jabłonowo , Zberoż  - ze słowem  między innymi , dlatego , że  tą  strategią 

będę chciał się posłużyć  już  w następnym  tygodniu  załączając  ją  do tych właśnie 

wniosków .   

Natomiast  jeśli trzeba  będzie  uzupełnić  strategię o kolejne składane wnioski  możemy 

to uszczegółowić .Wydawało mi się  , że  wystarczy  zapis, że  wszystkie drogi lokalne .Po 

konsultacji  z osoba  zajmującą się  wnioskami zasugerowała ona , że  dobrze  byłoby 

żeby  były wymienione drogi  z wniosków  w strategii .Chodzi  o wymienienie tych dróg 

w strategii. 

 

Przewodniczący  Rady – proszę wskazać w którym  punkcie  mamy to umieścić . 

 

Wójt – poprawki  które proponuję :  na str. 75  strategii „ zadania strategiczne pkt.1  

budowa  i remont dróg  gminnych „ – na zakończenie tego zapisu proponuję dopisanie 

– „ w najbliższych latach planuje się  przebudowę dróg  w szczególności w 

miejscowościach  : Chojnowo , Obrębiec , Kosmowo , Zberoż , Jabłonowo / te są objęte 

wnioskami już złożonymi / Zembrzus Wielki , Żebry – trwają prace nad projektami , 

Pawłowo Kościelne – chodzi o prace  które  są   na Porębie robione , Jastrzębiec – 

fundusz   solecki znajduje potwierdzenie żeby robić projekt , Nowe Czernice  też 

chcielibyśmy umieścić .  To nie zamyka  formuły ponieważ nie ukrywam  , żeby  

wymienić więcej  to należałoby  wymieniać kolejne drogi i wyszły mi wszystkie . 

Upewniam  , że w momencie  , kiedy podejmiemy prace planistyczne  nad kolejnymi 

drogami  , siądziemy i dopiszemy  w miarę  kolejne  drogi . Te są w trakcie jakiś  tam 

prac  przygotowawczych  wiec  wymieniam . Tu  już  wczoraj  było zgłoszenie  a  może  

Węgra  ,  a może Kosmowo na inną drogę . Nie ma znaczenia jaka droga zamykamy w 

sołectwie .Tak samo  w Pawłowie Kościelnym  chodzi o drogę  w Pawłowie Porębie  .  

Proponuję pozostać  na tych wymienionych . 

Analogicznie  w pkt.2 „ współpraca w zakresie modernizacji dróg wojewódzkich i 

powiatowych „ będzie również  zapis  na  zakończenie zapisu – „ Żebry , Czernice 

Borowe , Obrębiec  oraz naprawienie   nawierzchni na całej długości   w obrębie gminy 

„ Była wątpliwość  dopisania miejscowości Chojnowo . Chojnowo tak naprawdę  było  

wykonane  kilka  lat  wstecz  z chodnikami i asfaltem .  Dlatego  pozostaje   bez  

Chojnowa . I dalszy  zapis  bez  zmian . 

 

Pan Bartołd Tadeusz – sołtys wsi Chrostowo – ja  bym  proponował  zmiany .W zakresie 

realizacji zadania planuje się współpracę z Powiatowym Zarządem Dróg oraz  

Starostwem Powiatowym w Przasnyszu  dotyczącym remontów dróg powiatowych na 

terenie gminy w szczególności drogi powiatowej Czernice Borowe  - Chrostowo i  

Czernice Borowe  - Dzielin . 

 

 

Przewodniczący Rady  -  no  mogły by być  , tylko trzeba   byłoby dopisać .To może 

wszystkie powiatowe wymienić , bo nam zostało  tylko  Turowo , Rostkowo . 

Zapytam  radnych  czy  możemy  dopisać  na zakończenie pkt. 2 „ w szczególności  dróg 
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powiatowych i wymienimy te  drogi powiatowe .Pan Wójt  zaproponuje  swoją poprawkę  

i ja  ją  potraktuję  jako wniosek formalny do tej uchwały  i wówczas przegłosujemy . 

 

Radny Nosarzewski  Witold  - chciałbym  sołtysa podeprzeć , bo wyjątkowo jest 

uzasadniona  ta propozycja . 

 

Przewodniczący  Rady – potraktujmy  , że jest to jeden wniosek pana Wójta , żeby 

uwzględnić te drogi powiatowe . 

Wójt dopisał do strategii : drogi powiatowe  : Czernice Borowe – Chrostowo , Czernice 

Borowe –  Miłoszewiec  , Szczepanki – Wola Wierzbowska ,  Rostkowo – Turowo . 

 

Wójt –  na str. 76 pkt.3 / prawa strona /  budowa instalacji OZE  na budynkach  

gminnych indywidualnych  mieszkańców gminy – i tam jest ten  drobny tekst  gdzie 

mamy „ Źródeł energii  zwłaszcza  kolektorów  słonecznych  oraz paneli  

fotowoltaicznych zamieniających energię słoneczną  na cieplną lub na  energię 

elektryczną   - proponuję  dopisać  dalej – „ oraz wymiany źródeł ciepła „ 

 

Wójt – proponuję  trzy  zmiany : 

1/  pkt. 1 dotycząca dróg gminnych : na koniec dopisujemy – „w szczególności : 

Chojnowo , Obrębiec , Kosmowo , Zberoż , Jabłonowo , Zembrzus Wielki , Żebry , 

Pawłowo Kościelne , Jastrzębiec , Nowe Czernice . „ 

2/ pkt.2 współpraca w zakresie modernizacji dróg wojewódzkich i powiatowych – 

dopisujemy na zakończenie -„ w szczególności : Czernice Borowe  - Chrostowo , 

Czernice Borowe -  Miłoszewiec , Szczepanki – Wola Wierzbowska ,  Rostkowo – Turowo 

. „ 

3/ pkt.3 po elektryczną   dopisać „ oraz źródła ciepła „ 

Proszę  o uwzględnienie  tych poprawek . One mają  zastosowanie do obecnie składanych 

wniosków dlatego  wyartykułowaliśmy je  wprost. W przypadku planowanych innych  

projektów , będziemy  uzupełniać  strategię . 

 

Przewodniczący  -  traktuję  to jako wniosek  formalny   Wójta do uchwały .Musimy to 

przegłosować. Kto z pań i panów jest za  przyjęciem wniosku p. Wójta i zrobieniem   

zapisu  dokładnie tak jak  przed  chwilą  zostało to odczytane   - w naszej strategii , 

proszę o podniesienie ręki . 

 

                                                        Przewodniczący  poddał pod głosowanie 

                                                        przyjęcie wnoszonych przez Wójta poprawek : 

                                                                       za......................................... -  12 

                                                                       przeciw................................ -    0 

                                                                       wstrzymało się.................... -    0 

 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła  zgłoszone poprawki do uchwały. 

 

Radny Polakiewicz  Józef – wnioskuje  , ażeby na koniec  sesji te  poprawki zostały 

wydrukowane . 

 

Przewodniczący – zrobimy  w czasie przerwy  wydruki . 

 

                                                                Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                 i poddał pod głosowanie : 

                                                                       za......................................... - 12 

                                                                       przeciw................................ -   0 
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                                                                       wstrzymało się.................... -   0 

 

       Rada Gminy większością głosów „za” podjęła Uchwałę Nr  137/XIII/16 w sprawie  

przyjęcia  Strategii Rozwoju Gminy Czernice  Borowe na lata 2016 – 2024 . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 

Ad. pkt. 9 

 

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w tym  

punkcie przewidziane  jest podjęcie uchwały w  sprawie przedłużenia czasu 

obowiązywania dotychczasowej taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków . 

 

Wójt -  dotychczas na terenie naszej gminy kanalizacja  zbiorcza   funkcjonuje w  

czterech  miejscowościach . Rostkowo i Obrębiec  jest sieć zbiorcza  , ścieki 

odprowadzane  są do oczyszczalni w Przasnyszu  oraz w  Czernicach Borowych i 

Chojnowie  są dwie oczyszczalnie ścieków  wielozagrodowe . Wyliczanie kosztów   z  roku 

ubiegłego tak naprawdę  szczegółowo trwa . Natomiast szacowanie  , kalkulacja  będzie  

możliwa do wykonania   dopiero  w połowie marca br. 

    

Dyskusji  nie było 

                                                                Przewodniczący odczytał projekt uchwały 

                                                                 i poddał pod głosowanie : 

                                                                       za......................................... -  12 

                                                                       przeciw................................ -    0 

                                                                       wstrzymało się.................... -    0 

 

       Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 138/XIII/16 w sprawie  przedłużenia 

czasu obowiązywania dotychczasowej taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków . 

Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

                                            

Ad. pkt. 10 

 

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w tym  

punkcie przewidziane  jest przyjęcie  sprawozdania z działalności Gminnego Centrum 

Informacji w Czernicach Borowych za 2015 rok . 

    

Dyskusji  nie było . 

                                                                Przewodniczący  poddał pod głosowanie 

                                                                   przyjęcie   sprawozdania  : 

                                                                       za......................................... - 12 

                                                                       przeciw................................ -   0 

                                                                       wstrzymało się.................... -   0 

 

       Rada Gminy jednogłośnie  przyjęła  sprawozdanie z działalności Gminnego 

Centrum Informacji w Czernicach Borowych za 2015 rok . 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokółu. 

                                            

Ad. pkt.11 

 

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w tym  

punkcie przewidziane  jest przyjęcie  sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Czernicach Borowych za 2015 rok. 
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Dyskusji  nie było .                                             

                                                                Przewodniczący  poddał pod głosowanie 

                                                                 przyjęcie  sprawozdania : 

                                                                       za......................................... -  12 

                                                                       przeciw................................ -    0 

                                                                       wstrzymało się.................... -    0 

 

       Rada Gminy  jednogłośnie przyjęła  sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Czernicach Borowych za 2015 rok. 

Sprawozdanie  stanowi załącznik do protokółu. 

                                 

Ad. pkt.12 

 

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w tym  

punkcie przewidziane  jest przyjęcie  sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Czernicach Borowych za 2015 rok. 

 

Dyskusja :   

 

Trzciński Ryszard  - asystent rodziny, napisane jest  , że asystent pracował z 9 rodzinami 

w tym 25 dzieci w rożnym wieku . Na czym  polega wogóle  ta praca   czy  jest podobna  

do pracy kuratora  czy coś takiego . Jeszcze jedno pytanie „ 500+” będzie wypłacał 

GOPS. Czy to ma być jakiś  odpis na pracowników  0,2 % na wynagrodzenie . Czy pani 

planuje  zatrudnić  jakiegoś pracownika czy po prostu  w tym  gronie w jakim pani 

pracuje  dacie radę to  zagospodarować . 

 

Maćkowska Urszula – Kierownik GOPS – asystent  rodziny nie jest nowym zadaniem 

dla gminy . Realizujemy to  zadanie od 2014 roku i mamy  zatwierdzony  uchwałą Rady 

Gminy plan wspierania rodziny i pieczy zastępczej. Asystent rodziny  idzie do rodzin , 

które mają  problemy i nie radzą sobie z dziećmi  i pełnieniem funkcji  opiekuńczo – 

wychowawczych . Żeby nie zabierać dzieci z rodziny  gdzie rodzice nie radą sobie z 

opieką to  asystent  idzie do takiej rodziny . Pani asystentka zatrudniona jest na umowę 

zlecenie i ma zadaniowy czas pracy , pracuje często w godzinach popołudniowych gdyż 

wtedy dzieci są w domu . Praca asystenta polega też na pomocy w odrabianiu lekcji 

.Różne są sytuacje rodzinne znane pracownikom socjalnym , którzy  widzą sytuację  

gdzie jest potrzebny asystent rodziny . W tamtym  czasie  tak było . Teraz  zostało nam  

6 rodzin , ale  będą  jeszcze dwie rodziny i  przy udziale szkoły będziemy pracować . Jak 

wejdzie 500+  to te rodziny  , które nie  radzą sobie  z finansami będą  miały asystenta . 

Wójt  upoważnieniem skierował to zadanie do realizacji do GOPS. Teraz  wyliczyliśmy  

, że  będzie ok. 320 dzieci na które będzie ten zasiłek  500+. wypłacany . Ogółem będzie 

ok. 500 – 550  uprawnionych dzieci .Na obsługę  tego zadania jest 0,2 % , a na  następny 

okres  zasiłkowy tylko 1,5 %. Już  zamówiliśmy  komputer, drukarkę  i druki  . Będzie  

zatrudniona osoba  do realizacji tego zadania, ale i inni pracownicy  będą  również 

pomagać .  My sami  będziemy sobie ściągać z internetu  potrzebne  dokumenty , bo 

osoby  są  zwolnione ze składania wymaganych dokumentów . Zorganizujemy , ażeby 

załatwianie  spraw  było sprawne . 

 

Bartołd Tadeusz – sołtys wsi Chrostowo  -  czy pieniądze  , które gmina będzie  wypłacała 

za pośrednictwem GOPS  one  wcześniej są przyznane  czy wpływają do gminy  czy  

ewentualnie  gmina  musimy  płacić ze swoich środków   . 
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Maćkowska Urszula  - te pieniądze są przyznane dla  gminy i te  pieniądze w stosunku 

miesięcznym są przekazywane . 

 

Bartołd Tadeusz – pytanie , czy ja  muszę  wydać pieniądze ,  żebym dostał zwrot tych 

pieniędzy . 

 

Maćkowska  Urszula – nie . To  wygląda w ten sposób   . jest plan  finansowy i my  

zapotrzebowujemy na każdy miesiąc środki . Do tej pory  problemu żadnego nie było . 

 

Radny Nosarzewski Witold -  czy to znaczy  , żeby podjąć  się tego zadania to trzeba  na 

odrębnym komputerze  , nie ma możliwości na istniejącym . 

 

Maćkowska Urszula – będą się zajmowało wprowadzaniem dwie osoby . Mamy 

komputer przestarzały jeden  którzy  się wyeksploatował , dlatego mamy możliwość 

zakupienia do gminy   bo to podobno będzie refundowane. 

                                           

                                                                Przewodniczący  poddał pod głosowanie 

                                                                 przyjęcie   sprawozdania : 

                                                                       za......................................... -  12 

                                                                       przeciw................................ -    0 

                                                                       wstrzymało się.................... -    0 

 

       Rada Gminy  jednogłośnie przyjęła  sprawozdanie z działalności Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Czernicach Borowych za 2015 rok. 

Sprawozdanie  stanowi załącznik do protokółu.               

           

                 

Ad. pkt.13 

 

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w tym  

punkcie przewidziane  jest przyjęcie  sprawozdania z działalności Zespołu 

Interdyscyplinarnego za 2015 rok. 

    

Dyskusji  nie było  .                   

                                

                                                                Przewodniczący  poddał pod głosowanie 

                                                                 przyjęcie  sprawozdania : 

                                                                       za......................................... - 12 

                                                                       przeciw................................ -   0 

                                                                       wstrzymało się.................... -   0 

 

       Rada Gminy jednogłośnie  przyjęła sprawozdanie z działalności Zespołu 

Interdyscyplinarnego za 2015 rok. 

Sprawozdanie  stanowi  załącznik  do protokółu. 

        

 

 

                                    

Ad. pkt.14 

 

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w tym  

punkcie przewidziane  jest przedstawienie  sprawozdania za 2015 rok z wysokości 
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średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w 

szkołach prowadzonych przez  jednostki samorządu  terytorialnego . 

 To sprawozdanie  mieliście  w materiałach , czy macie  jakieś  pytania . 

Dyskusji  nie było .        

 

Przewodniczący  Rady -  to  jest  tylko przedstawienie sprawozdania  , dlatego  jeśli nie 

ma   pytań i uwag -   uważam  że ten punkt mamy zamknięty .                                          

       

                                                        

Ad. pkt. 15 

 

Przewodniczący Rady poinformował , że interpelacje na piśmie  nie  zostały złożone. 

 

Radny Nosarzewski Witold – wydaje mi się  , że  była  interpelacja na tą sesję a nie na 

poprzednią i odpowiedź nie została udostępniona Radzie na tą interpelację . Myślę  , że 

wskazanym jest zapoznanie radnych z  odpowiedzią . 

 

Przewodniczący  Rady – ale  odpowiedź  była skierowana do  pytającego i taką 

odpowiedź pan dostał . 

 

Radny Nosarzewski Witold  -  przecież nie w imieniu prywatnym  , tylko w imieniu mam  

nadzieję również szerszej społeczności . 

 

Przewodniczący  Rady – po konsultacji z p. mecenas , odpowiedź  taka jest udzielana 

tylko  osobie  która składa interpelację . 

 

Radny Nosarzewski Witold  -  § 35 Statutu dotyczy interpelacji , uważam że  w punkcie  

dotyczącym  interpelacji również przedstawia się odpowiedzi na interpelacje . Na 

poprzedniej  sesji zostało odczytane  pytanie   natomiast   uważam , że naturalnym  jest 

odczytanie odpowiedzi . 

 

 Przewodniczący  Rady – ale pkt. 5 tego paragrafu  mówi  , że odpowiedź na interpelację  

jest udzielana  w formie  pisemnej  i w terminie 21 dni  na ręce przewodniczącego Rady 

i radnego składającego interpelację . Odpowiedź na tą interpelację  jest w dokumentach 

. 

 

Radny Nosarzewski  Witold –  nie mniej  nalegam  ażeby zapoznać państwa z 

odpowiedzią . Uważam  nadal  , że to jest  właściwością posiedzenia Rady Gminy , żeby 

z taka odpowiedzią  szanownych państwa zapoznać . 

 

Przewodniczący  Rady –  czy ma pan odpowiedź na to pismo przy sobie . Proszę   o 

odczytanie  otrzymanej odpowiedzi . Czytając  dalej nasz  statut   – jeśli odpowiedź jest 

niewystarczająca  może pan  prosić  jeszcze o uzupełnienie .  Bardzo proszę przedstawić 

wszystkim . 

 

Radny Nosarzewski Witold  -odczytał treść złożonej interpelacji oraz  otrzymaną 

odpowiedź  na tą  interpelację . Interpelacja i treść odpowiedzi stanowią załączniki  do 

protokołu . To jest tyle odpowiedzi na interpelację . W związku z tym , że  jestem już  

przy głosie i w związku z tym  , że  został przywołany punkt prośby przez 

przewodniczącego o uzupełnienie , chciałbym skorzystać z tego , bo  uważam   że  do 

odpowiedzi na   drugą część pytania „ jak widzi pan  rolę komisji zdrowia i czy nie widzi 

potrzeby  informowania , informowania komisji - udzielił odpowiedzi rzeczywiście 
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zdawkowej . Prosiłbym  o bardziej  szczegółową odpowiedź nas ten temat , a tym  

bardziej  że zabrakło mi oczywiście  jakiegokolwiek  kontaktu ze strony  pana Wójta z 

komisją zdrowia, oświaty i kultury jestem członkiem tej komisji . Proszę o bardziej 

szczegółowe odniesienie się do drugiej części pytania  i określenie  naszej roli  . 

 

Wójt  -   intencja  tego pisma  było , ażeby w miarę obiektywnie  szeroko  to omówić. 

Taka  była wola  też komisji na której to się odbywało .  Natomiast tak jak statut mówi 

daje się  to do wiadomości osoby od  której ta informacja  wyszła . W ten sposób 

funkcjonuje  cywilizowane prawo odnośnie naruszenia dobra osobiste  i osób tam 

wymienionych – trzeba  było nie czytać nazwisk / na marginesie / ażeby się nie zapętlić. 

Dlatego  moja wypowiedź czasami w stosunku do pana  jest tak powściągliwa ,  ażeby 

nie narażać  na takie przypadłości . Myślę , że jest  wyczerpująca i wystarczająca . Macie 

swój program działania , zając się tematem , przekazać wskazówki ewentualnie 

.Natomiast w tej  sytuacji nie da się  , ażeby wójt za takimi przypadkami indywidualnymi 

biegał . Ja jestem odpowiedzialny za swoje stanowiska , za czynności ,a kontakt  nie o 

wszystkim  muszę informować . 

 

Radny Nosarzewski  Witold – miałem  wątpliwość w momencie  czytania ,  bo nie mam 

doświadczenia proszę  wybaczyć , proszę uznać  że tego nie było nazwisk nie wolno 

wskazywać . To znaczy  , że pan Wójt  odmawia udzielenia odpowiedzi na II część 

pytania ja tak to rozumiem  . Ja ponawiam  swój  wniosek . Wniosek kieruję do pana 

przewodniczącego  zgodnie ze statutem  o spowodowanie jednakowoż  określenie czy  w 

ogóle  Wójtowi komisja zdrowia do czegoś jest  potrzebna , bo nie zauważyłem.  Druga  

sprawa  ,  chciałem jeszcze  zapytać , bo mieliśmy przed tą interpelacją bo sprawa 

wypłynęła wcześniej , niby przypadkiem ku  zaskoczeniu wielu osób , wtedy na komisji 

głos zabrał pan Trzciński  który sprawę znal i z tego co wtedy p. Trzciński  mówił wydaje 

mi się , że opis tej sytuacji  był diametralnie inny . Chciałbym  zapytać pana Trzcińskiego 

o  stosunek do tejże odpowiedzi  którą przed chwila odczytałem .Jak pan to widzi . 

 

Radny  Trzciński Ryszard  - ja w tej sprawie nie mam  nic do powiedzenia z tego powodu  

, że  ja nie brałem  w tym  udziału , tylko była mama poszkodowanej dziewczynki . To 

co ja  usłyszałem  z jej  slow to wówczas powiedziałem . To wszystko . Później  żeby znać  

szczegóły  na komisję budżetową która  była wspólnie z wszystkimi przewodniczącymi  

Rady , zaprosiliśmy panią  dyrektor  szkoły , pani dyrektor te fakty potwierdziła i pan 

Wójt  w interpelacji w  odpowiedzi na te pisma . Jak  mogę  twierdzić  czy  było tak czy 

tak , bo ja przy tym nie byłem . Tak to było . 

 

Przewodniczący Rady –  wracając do ostatniej wypowiedzi do pana  radnego 

Nosarzewskiego o to zapytanie  -  proszę  o szczegółowe  pytania , proszę złożyć 

interpelację  na piśmie najlepiej , proszę  wyszczególnić konkretne pytania na które pan 

chce odpowiedź . 

 

Radny Nosarzewski  Witold –  ja nie mam  prawa zmieniać  zakresu pytania . Pytanie 

zostało zawarte , tylko proszę o bardziej  szczegółową odpowiedź . Inaczej to będzie 

nowa interpelacja .Tak że ja tak to rozumiem .  Ja nie mam  prawa poszerzyć. 

 

Wójt – w moim  odczuciu ta  odpowiedź jest  wystarczająca , pełna   i tak to stawiam. 

Jeśli nie to  jest subiektywna ocena . 

 

Radny Nosarzewski  Witold –  panie przewodniczący  skoro ja pana proszę wiec 

odpowiedz powinna być mi udzielona pisemnie .Bardzo proszę bardzo chętnie 

otrzymam to na piśmie . 
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Przewodniczący Rady -  skierował  swoje  słowa do Wójta – proszę   o udzielenie  

uzupełnienia odpowiedzi . 

 

Wójt – nie będzie  uzupełnienia , powiedziałem odpowiedź  jest wyczerpująca .Jest 

zapisane do protokołu . 

 

Radny Nosarzewski  Witold – a więc proszę o taką odpowiedź na piśmie . Kategorycznie  

proszę o uzupełnienie odpowiedzi . Proszę o stanowisko . 

 

Przewodniczący  Rady -  skierował się do Wójta -  zwracam się  o udzielenie odpowiedzi 

. 

 

Wójt  - była ustna odpowiedź . 

 

Przewodniczący  Rady  -  nie jest zapisane  czy to ma  być pisemna czy ustna . Odczytał 

zapis  ze Statutu „ w razie uznania  odpowiedzi za niezadowalającą radny może zwrócić 

się  do przewodniczącego rady o uzupełnienie odpowiedzi . 

 

Wójt - pan mi wskaże w jakim przedmiocie , co ja  tam odpowiadać .Konkretne 

zapytania . 

 

Radny Nosarzewski Witold -  powtórzę pytanie – jak  widzi pan   role komisji oświaty , 

zdrowi i kultury również w takich przypadkach jak wymieniałem wcześniej  i czy  nie 

widzi pan potrzeby informowania  i zasięgania opinii tejże komisji . Proste pytanie .Czy 

widzi pan taką potrzebę  rozmawiania z komisją , zasięgania jej opinii  i jak pan  widzi 

wogóle rolę  komisji w swojej działalności . 

 

Przewodniczący Rady  - proszę pana Wójta   o uzupełnienie tej  odpowiedzi . 

 

 

Ad. pkt. 16 

       

 

                Wójt Gminy złożył  sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta  . Radni 

i sołtysi   otrzymali z materiałami sesyjnymi to sprawozdanie . 

Sprawozdanie stanowi  załącznik  do  protokółu. 

 

Dyskusja : 

 

Bąkowski Stanisław – sołtys wsi Obrębiec – zapytał się  czy tylko będzie na wymianę 

pieca , czy też   w nowo budowanym budynku i  na założenie w nim pieca . 

 

Wójt  - zapytam  i dam odpowiedź . Raczej sadzę , że na wymianę . 

 

Radny Nosarzewski Witold – czy na ten  program dotyczący  fotowoltaiki czy tam jest 

przewidziana pula do wykorzystania na gminę  czy w jakiś sposób limitowane czy  jest 

limit na  jedno gospodarstwo na jednego odbiorcę . Jakie jest prawdopodobieństwo 

pokusił bym  się  o taką ocenę , bo przymierzaliśmy się do tych innych   i wtedy nie 

wyszło . 

 

Wójt – to jest nabór. Jest  jedna ustalona pula i to będzie  -to będzie konkurencja ,  czym  



                                                                   20 

lepszy projekt to ten zwycięży . Dlatego biorę profesjonalną   firmę , żeby nie popełnić 

błędu , ażeby  ten projekt był dobry . Szanse  są  pół  na pół . Wydaje mi się , że warto . 

Być  może , że wystąpimy z jakimś partnerstwem . 

 

Radny  Nosarzewski Witold  -  , jak wygląda sprawa ewentualnego udziału  w kosztach 

po stronie gminy , czy te  koszty jeżeli chodzi o inwestycje są tylko  po stronie 

użytkownika , a gmina  jest tym  organizatorem , czy jeszcze  jakieś koszty gmina musi 

ponosić 

 

Wójt - szczegółowego  rozdziału  jeszcze  nie robiliśmy .Każdy mieszkaniec 

zainteresowany obliczymy mu jakąś  kwotę , który będzie zawierał udział własny I 

przygotowanie projektu . Z wcześniejszych doświadczeń z oczyszczalniami – część osób 

próbowała się wycofać . Proponuję wpłaty mieszkańców na koszt opracowania projektu 

. 

 

Radny Nosarzewski Witold  - doprecyzujmy ,  czy w kosztach  będą  partycypować 

wyłącznie beneficjenci . 

 

Wójt – wyłącznie beneficjenci . 

 

Wójt –  mieszkaniec płaciłby udział własny oraz koszt przygotowania projektu. 

 

Ad. pkt. 17 

 

Wolne wnioski i zapytania . 

 

Radny Sadkowski Adam -  zgłosił  , że rolnik w Chrostowo Zalesie nie może dojechać do 

swojej posesji . 

 

Czarzasty  Tadeusz -  zam. Chrostowo Zalesie  - droga dojazdowa  do mojej  posesji  nie  

jest  nawet oznaczona . Droga  jest nieprzejezdna . Teraz ani listonosz ani z chlebem nie 

mogą dojechać . Tam mieszka  3  rolników . Ta droga w nowych planach jest szerokości 

3 mb i ona przeszła na gminę  , dlaczego . Proszę  ażeby w tym roku  tą drogę unormować 

i naprawić .  My podatki płacimy i chcielibyśmy normalnie egzystować . W latach 70- 

tych  ta droga  była nawet ucięta przez  geodetę. W Starostwie zgłaszałem swoje  uwagi 

, ale  powiedzieli , że to sprawa Wójta .  Potrzeba ok. 100 m  , ażeby ta  drogę połączyć z 

droga główną . 

 

Wójt -  droga nie ma początku ani końca. Dostęp  do   drogi jest przez  mienie gminne. 

W dalszym przebiegu  droga powinna  być  szerokości 4 mb. Na wasz  wniosek ostatnio  

geodeto wskazał , że jest droga szerokości 3mb. To co mogłem wynegocjowałem z 

sąsiadem / wycięcie  krzaków / . Poza remont żwirem  nic nie było  robione . Zapytuję  

kto jesienią wywiózł glinę na tą drogę. 

 

Czarzasty  Tadeusz  - ja od 20 lat nie dostałem przyczepy żwiru na tą drogę . Mam  

dokumenty , że droga była szerokości 4 m . Geodeta powiedział , że ma dokumenty , że 

droga jest  szerokości 3 m. 

 

Wójt – tam  jest wasz  podpis . Jak  były  uwagi trzeba  było nie podpisywać. Jak to 

będzie się nadawało , to ja wiosną nawiozę / zasypię / żwirem .  Na własne   życzenie 

jesienią stan  drogi stal się nieprzejezdny . 

Czarzasty  Tadeusz  - czy  można  cofnąć , ażeby ta droga nie była gminna . 



                                                                   21 

 

Wójt – nie można  cofnąć, ona  jest gminna . 

 

Przewodniczący Rady – w miarę  możliwości gruntowych ta droga będzie poprawiona . 

 

Czarzasty  Tadeusz  - chciałbym na tą  drogę komisję . 

 

Radny  Nosarzewski Witold – popieram przedmówcę  , ja  też  prosiłem Wójta , nie 

czekaliśmy i  wzięliśmy  geodetę. 

 

Wójt  - podałem  prosty  przykład  . Droga  była przejezdna , a na własne  życzenie teraz  

jest nieprzejezdna . 

 

Przewodniczący Rady – drogi gminne   z reguły są naprawiane  z funduszu sołeckiego , 

który nie jest  zbyt  wysoki. Może trzeba  było się domówić o pieniądze z funduszu 

soleckiego na tą  drogę . 

 

Bartołd  Tadeusz – sołtys wsi Chrostowo – sprawa dotyczy  mojego sołectwa. 

Demokracja ma to  do siebie , że  większością głosów jest ustalane przeznaczenie  

funduszu soleckiego. Co do tej drogi faktycznie , 10 lat do ciebie  dojeżdżałem ,a w tym 

roku nie dało rady. Stało się jak się stało . Temat jest do rozwiązania  , bo teraz nikt nie 

dojedzie . Nawet utknął koparką. 

 

Wójt – jest wielka wola i chęć i na pewno to naprawię. Czekamy na stabilizację pogody. 

Nawieziemy materiału i ustabilizujemy drogę . 

 

Czarzasty Tadeusz – czy w  tym roku da radę tą drogę wyczyścić, czy będą jakieś 

pieniążki , czy jesteście w stanie dać mi z gminy żwiru . 

 

Wójt – droga ta jest drogą  . Jest wola  i chęć powiezienia żwiru na tą drogę. Nie mam  

upoważnienia i prawa do wytyczenia tej drogi. Ma pan  przejezdność do swojej posesji. 

W zakresie geodezyjnym nie widzę możliwości działań w tym zakresie, bo czemu ma to 

służyć . 

 

Radny Nosarzewski Witold - - kontynuując ten wątek  , drogi są dziurawe i powybijane 

. Prośba o rozpoczęcie nawiezienia i porównania tych dróg. Deklaruję , że chętnie 

pomożemy. Ja sam chętnie . 

 

Wójt – jest taka  możliwość , ale w tej chwili jest to niemożliwe. Zasypanie błota czy 

kałuży i przejechanie większego samochodu powoduje , że żwir znajduje się na poboczu 

. 

 

Redwanowska Elżbieta – sołtys wsi  Pawłowo - droga do  Styczyńskiego ,  zostało 

założonych 5  przepustów , ale jeszcze brakuje 10 przepustów. 

 

Łukasiak Jerzy – sołtys wsi Węgra  - dziękuję  Radzie za wsparcie finansowe na zakup 

samochodu  dla OSP w Węgrze . 

 

 

Ad pkt. 18                                            

          

           Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął XIII 



                                                                   22 

sesję Rady. 

                          Na tym protokół zakończono  i podpisano. 

 

 

 

Protokółowała 

 

Bożena  Romanik 


